
 

SPØRGSMÅL NR.  S 179 

§ 20-SPØRGSMÅL TIL SKRIFTLIG BESVARELSE 

Til: Sundheds- og ældreministeren 

Dato: 9. november 2016 

Stillet af: Danny K. Malkowski (LA)  

Mener ministeren, at hospitalsfysikere bør autoriseres af Sundhedsstyrelsen 

på lige fod med læger, sygeplejersker og radiografer?  

(Spm. nr. S 179). 

Begrundelse 

Spørgeren har erfaret, at titlen som hospitalsfysiker pt. ikke er en beskyttet 

titel. Hospitalsfysikere arbejder verden over med anvendelse af stråling og 

radioaktive stoffer i sundhedssektoren. Et stort område for hospitalsfysikere 

er f.eks. sikring af kvaliteten af den stråledosis, der gives til kræftpatienter i 

strålebehandlingsforløb. Den strålebehandling, der gerne skal gavne 

kræftpatienter, kan desværre også påføre patienterne livstruende skader, 

hvis sikkerheden i forbindelse med behandlingerne ikke er optimal. Der 

henvises til lov om autorisation af sundhedspersoner, hvis formål er »at 

styrke patientsikkerheden og fremme kvaliteten af sundhedsvæsenets 

ydelser gennem autorisation af nærmere bestemte grupper af 

sundhedspersoner, hvor andres virksomhed på det pågældende 

virksomhedsområde kan være forbundet med fare eller særlig fare for 

patienter«.  

Autoriserede faggrupper såsom læger, sygeplejersker og radiografer 

uddannes pt. til virke i stråleterapi af hospitalsfysikere. Derfor undrer 

spørgeren sig over, at hospitalsfysikere ikke også bliver autoriseret af 

Sundhedsstyrelsen. 

 

På Folketingets formands vegne 

Lovsekretariatet 

Den 9. november 2016 

 

 

Svaret bedes sendt elektronisk til 

spørgeren på 

Danny.Malkowski@ft.dk og til 

Lovsekretariatet på lov@ft.dk. 
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